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DM har ordet 

Kära Vasa-
syskon! 
Nu avslutar vi 
snart oktober 
månad och 
södra halvan  
av vårt vackra 

land har fortsatt tvåsiffriga 
plusgrader, helt otroligt. 

Sensommaren kom och med 
den både kräftskivor och sur-
strömmingskalas. Vi har här-
liga traditioner i vårt land. 

Därefter började vi träffas i 
våra loger, alltid lika trevligt att 
åter mötas. 

Vi var många som reste till 
Göteborg 7 september, och 
hade glädjen att få vara med på 
100-årsjubilerande Logen Göte-

borg nr 452; logesyskon kom 
från både från Sverige, USA och  
Kanada. 

Ordförande Birgit Hell-
ström höll ett mycket fint hög-
tidsmöte i Rikssalen i Kron-
huset. Vi förflyttade oss sen till 
Börsen, vid Gustaf Adolfs torg. 
Jag hade äran att vara värdinna 
under banketten. Vi hade gläd-
jen att hälsa vår kung, HM Carl 
XVI Gustaf välkommen.   

Det var en fantastiskt fin 
kväll. Jag hade äran att ha vår 
Kung på min vänstra sida och 
vår Stormästare John Hanright 
på min högra sida. Vi fick 
avnjuta en mycket god middag, 
härlig musikunderhållning och 
trevliga tal av medlemmar från 
Sverige och USA.  

Ur innehållet: 
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Logen Lidköping  ................. 4 
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Logen Stockholm ................. 6 
Fyra Vasavänner ................... 6 
Eric Nelson ............................ 6 
Inbjudan Distriktsmöte ...... 7 
100-årsfirande ....................... 8 
Julhälsningar  ........................ 12 

Ett varmt tack till er alla i 
Logen Göteborg som hade ord-
nat allt detta så otroligt fint. 
Ett mycket fint minne för livet. 

Jag rekommenderar varmt 
att ni alla går in på vår hemsida 
och klickar på Jubileum 2024, 
så kan ni läsa och framförallt se 
många fina bilder. 

Min egen loge, Logen Brå-
viken nr 751, har haft sitt första 
möte och nu i nya lokaler.  
Vi har flyttat till Odd Fellow-
huset där vi nu har våra loge-
möten.  

Snart kommer vi att hålla 
våra högtidsmöten och läsa  
upp nomineringsförslagen på 
tjänstemän. Vi har vårt den  
9 november, 

Distriktslogen Norra Sverige nr 19, Vasa Orden av Amerika 
En svensk-amerikansk vänskaps- och kulturorganisation 

Forts... sid 2 

Kalendarium: 

  
•  
•  
2025 
• 29 maj - Vasakväll 
• 30-31 maj - Distriktsmöte, 

Ljungby 

Logen Göteborg 100 år 

Forts... sid 2 

Lördagen den 7 september går 
till historien, inte bara som en 
av de varmaste dagarna i sep-
tember någonsin, utan framför 
allt firandet av Logen Göte-
borgs 100-års Jubileum. Detta 
jubileum som vi i styrelsen har 
lagt ner flera år, dagar och tim-
mar på av planering och för-
beredelser, genomfördes med 
bravur. 

Under Högtidslogen, som 
inledde firandet, deltog totalt 
160 Vasamedlemmar. Medlem-
mar från vår egen loge, lokal-
loger och Distriktsloger i både 
Norra och Södra Sverige samt 
från USA och Kanada. Stor-
logens Exekutiva Råd var när-
varande plus ytterligare några 
Storloge- och Distriktsloge- 
och lokallogerepresentanter 
både från USA och Kanada. 

Vi fick se en mycket hög-
tidlig fanparad genomförd av 
medlemmar från Logen Skövde 
nr 626: Kjell Isberg, Rigmor 
Jonsson, Jan-Olof Sköld och 
Marianne Andersson. Som 
prologläsare tjänstgjorde vår 
egen medlem Birgit Lindblad.  

Karin W Benesch, kvällens 
tjänstgörande PS, läste upp 
inkomna telegram och summe-
rade logens 100 år som hon på 
ett excellent sätt beskrivit i 
vår Jubileumshistorik. 

Fyra medlemmar tilldelades 
årsmärken: Gunnel Svensson 
25-års märket, Vincent Höjer 
50-års Jewel, Irene Hagalm  
60-års Jewel, samt Per-Hugo 
Kristensson 65-års Jewel. 

Logen uppvaktades med 
tal, presenter, telegram och  
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DMhar ordet… 

varmt välkomna att besöka oss. 
Glädjande är att flera loger 

har nya medlemmar på väg in  
i sina loger. 

Jag hoppas ni alla får trev-
liga sammankomster i höst.  
Vi planerar att besöka några av 
er både i höst/vinter och även 
under våren. Det är med stor 
glädje vi besöker era loger och 
får träffa alla er härliga loge-
syskon.  

Som ni vet, jobbas det med 
förberedelser inför våren då  
vi kommer hålla våra distrikts-
möten Kristi himmelfärds-
helgen, 29-31 maj 2025. 

Nomineringsgruppen ifrån 

Logen Göteborg... 

DL19 och DL20 jobbar för fullt 
med att få ihop förslag till 
tjänstemän till det nya  
distriktet, DL22. Det är Stor-
mästaren som utser det nya 
Exekutiva Rådet och tjänste-
männen. 

Stadgarna justeras och 
jobbas med så vi ska få ihop 
det så bra som möjligt. Inte 
helt klart att skicka ut vårt 
förslag ännu. 

Som ni sett har det jobbats 
effektivt av distriktskassörer-
na. Deras underlag har skickats 
ut till samtliga loger som sen 
ska ha skickat ut det till alla 
sina medlemmar. 

Jag vill tacka er alla för 

detta år och allt gott ni gör för 
era loger och vår Orden. Ett 
oskrivet blad väntar oss senare 
i vår. Vi ska göra allt för att det 
ska bli riktigt bra för oss alla. 

Vi ska fortsätta att vara  
ödmjuka och hjälpa varandra 
och ställa upp för varandra. 

Kurt och jag vill önska er 
alla och era familjer en glädje-
full jul och nyårshelg. 

 
GOD JUL och 

GOTT NYTT ÅR! 
 

I Sanning och Enighet, 
Er Distriktsmästare 
Maggie Ahlin Thelin 

gåvor till Vasa-Arkivet samt 
många fina gratulationshäls-
ningar.  

Banketten som följde på 
Börsen senare under kvällen 
blev en mycket fin tillställning. 
Utöver våra Vasamedlemmar 
gästades vi av Hans Majestät 
Konungen, landshövding Sten 
Tolgfors med hustru Karin 
Larsson, kommunfullmäktiges 
ordförande/borgmästare Aslan 
Akbas med hustru Schikran 
Barkarmo samt Kanadas hono-
rärkonsul Magnus Andersson. 
Dessutom närvarade H.M.  
Konungens adjutant, Övlt  
Jonas Hassel. 

Under kvällen hälsades vi 
först välkomna av kvällens 
värd, vår Distriktsmästare 
Maggie Ahlin Thelin. Därefter 
höll borgmästaren Aslan  
Akbas ett tal och hälsade oss 
välkomna till staden Göteborg 
och till Börsen. Vi serverades 
god mat och goda drycker, och 
vi fick lyssna på trevliga tal 
från vår Stormästare John 
Hanright, Storlogens Kassör 
Kevin De Feo, Distrikts- 

mästare Maggie A Thelin,  
fd Distriktsmästare/Distrikts-
logens Hedersmedlem Ewa  
Pilhammar samt Vice ordför-
ande Roger Larsson, Logen 
Gotland nr 624. 

Kvällens supé varvades med 
underhållning, vilken inleddes 
av vår egen medlem och kon-
sertpianist Patrick Holming 
tillsammans med trumpetaren 
Lars-Olof Eriksson.  

Därefter framförde Dura-
trion, Anders Wängdahl,  
Tobias Ahlsell och David  
Lundqvist, tillsammans med 
solist Julia Carlström sång och 
musik från musikalen Kristina 
från Duvemåla. Kapellmästare 
var Mats Sköldberg.  

Mellan talen och desserten 
underhölls vi med sång och 
musik av Julia Carlström samt 
Duratrion.  

Som sista underhållnings-
punkt under kvällen framförde 
Duratrion flera sprudlande, 
svängande och medryckande 
musikstycken, som alla gäster, 
inklusive H.M. Konungen,  
roades av.  

Kvällen avslutades med ett 

tack från undertecknad till vår 
fantastiska kommitté för allt 
nedlagt arbete och med över-
lämnande av stafettpinne till 
Logen Stockholm med lycka 
till inför deras kommande  
100-års jubileum år 2034.  

Därefter avslutade  
Distriktsmästare Maggie  
Ahlin Tehlin med tack till alla 
som deltagit i vårt firande och 
till kvällens underhållare samt 
överlämnade en ros till var och 
en. Maggie tackade även Jubi-
leumskommittén som arrange-
rat Jubileumsfirandet och 
överlämnade även en ros till 
var och en i kommittén. 

När vi avslutat banketten 
lämnade Kungen och hans 
följe, 15 minuter över utsatt 
programtid, vilket var en 
ovanligt positiv händelse i sig. 
Detta kan bara tolkas som ett 
mycket gott betyg till arrange-
manget. 

Jag hoppas att ni som del-
tog i vårt firande känner er 
nöjda och att ni hade en riktigt 
trevlig kväll i gemenskap med 
andra vasasyskon och övriga 
gäster. 
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Logen Gotland  

Golf 

Årets golftävling avgjordes på 
Gotska GK en blåsig försom-
mardag. Det visade sig att det 
skulle vara en stor fördel att gå 
från främre tee, den röda, för 
att eliminera vindbyarna. Så 

gjorde också 
dagens seg-
rare, Ragn-
hild Wess-
man, och 
hon slutade 
på finfina 65 
slag, och 
vann en 
överlägsen 
seger. Det 

var 14(!) år sedan Ragnhild 
vann senast, och vi välkomnar 
en ny inteckning i vandrings-
priset 2038…. 
 
Boule 

Det spelas inte bara golf inom 
logen, utan även boule. Spelet 
som har blivit mycket populärt 
bland lite äldre personer då det 
är både roligt och skonsamt 
mot kroppen. Och så behöver 
man inte gå en mil som i golf…. 
Dock hoppas vi på bättre an-
slutning kommande år. 

Tävlingen avgjordes nu på 
höstkanten på Almedalens 
Boulecenter, och vi spelade  
tre gruppomgångar och sedan 
final. Med kaffepaus.  
Prisbordet innehöll allehanda  
prylar från trisslotter till blom-
mor och  
en burk 
med hem-
bakta  
kakor. 

Vand-
ringspriset  
erövrades 
av Rolf 
Enström, 
och det var 
andra året i rad som han fick en 
inteckning i glasskålen. 

Bosse Jacobson 
 

Logen Stockholm  

Kräftskiva 31 augusti 

Kvällen började med lite  
dramatik. Var är nyckeln till 

Jag tackar alla som för-
gyllde kvällen med sin närvaro. 
Av allt surr och skratt i salen 
kändes det att trivselfaktorn 
var hög, som den ofta är när vi 
umgås i våra loger och mellan 
våra loger.  

För oss i Jubileumskommit-
tén var det viktigt att alla 
skulle få ett oförglömligt 
minne från denna dag, vilket 
jag hoppas att alla fick. 

Birgit Hellström, O 
 

Text och bild för Jubileums- 
firandet ligger på logens 
hemsida. Får ni problem att 
komma in på hemsidan och 
hitta bilderna, kan ni kontakta 
Charlotte Börjesson, så hjälper 
hon er. Tel: 070-3463366 eller  
charlotte.borjesson@telia.com 
 

https://vasaorden.com/Loger/
Lokalloger/Göteborg/
Jubieumsfirandet 7 september 2024 

 

Fler bilder från jubileet finns 
på sidorna 8-11 
 
Logen Knallen  

Den 9 augusti äntrade ca 25 
medlemmar bussen till Göte-
borg för att företa en brunch-
kryssning i Göteborgs skär-
gård. Väl framme möttes vi av 
ett ihållande regn. Paraply-
försedda tog vi oss till Lilla 
Bommen antingen med hjälp 
av apostlahästarna eller per 
taxi.  

Efter ett tags väntan i  
blötan var det dags att gå om-
bord på M/S Göteborg till-
sammans med några medlem-
mar från Logen Göteborg. Bå-
ten visade sig vara en vacker,  
pietetsfullt renoverad båt 
byggd i början av 1900-talet.  

När vi tagit plats vid  
borden i matsalen, dukades en 
läcker västkustinfluerad buffé 
upp. Vi njöt i fulla drag av 
både varma och kalla rätter i 
trevligt sällskap. Efter en och 
en halv timme lade vi till vid 
Styrsö, där man fick möjlighet 
till en halv timmes bensträck-
are om man så önskade.  

Som kronan på verket er-
bjöds vi på hemvägen ett deli-
kat efterrättsbord.  

Till vår glädje klarnade det 
även upp så vi kunde skymta 
en del av den vackra skärgår-
den. Väl framme vid Lilla 
Bommen tittade faktiskt solen 
fram. På bussen hem kunde vi 
konstatera att vi trots regnet 
haft en väldigt fin utflykt och 
att vi verkligen ser fram emot 
höstens möten och aktiviteter.  

Brita Sundström, KL 
 

Den övre bilden: Svensk Damtidning, 

Den nedre bilden: Se och Hör  

https://vasaorden.com/Loger/Lokalloger/Göteborg/Jubieumsfirandet%207%20september%202024
https://vasaorden.com/Loger/Lokalloger/Göteborg/Jubieumsfirandet%207%20september%202024
https://vasaorden.com/Loger/Lokalloger/Göteborg/Jubieumsfirandet%207%20september%202024
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lokalen? Festkommittén, som 
skulle fylla faten och ställa 
fram på borden, fick stå i reg-
net och vänta ett tag. Sedan 
gick allt med en beundrans-
värd fart och när sista gästen 
anlände var  
allt klart. Vi smuttade på lite 
bubbel samtidigt som vi lystet 
sneglade på kräftfaten. 

Kvällens toastmaster var 
CM Maria Nihlén. Hon häl-
sade oss alla välkomna och 
presenterade medlemmar och 
gäster från Västerås i söder till 
Örnsköldsvik i norr. Därefter 
var det dags att ”slurpa” på 
den första kräftan, såå fantas-
tiskt god!! Vår operasångare 
Erik Hellstrand höll tonen till 
snapsvisorna och stämningen 
var fantastisk.  

Efter ett par kräftor lyfte 
jag blicken och upptäckte 
pain riche, smör, västerbotten-
ost, vindruvor och tomater. 
Därefter serverades en väl-
smakande västerbottenpaj. 
Vår K Leif Sahlman, läste  
två egenskrivna dikter och  
O Hans Ögren tackade för  
maten och riktade ett speciellt 
tack till alla som gjort festen 
möjlig.  

I lugn och ro kunde man  
nu prata klart över en kopp 
kaffe med dammsugare eller 
chokladboll till och/eller  
avsluta vinet. Alla var överens 
om att det blev en fantastiskt 
trevlig kväll, att festkommit-
tén var ”guld värda”. Tack från 
oss alla!! 

Text: Greta Ögren 
Bilder: Monica Åsmyr 

 
Logen Lidköping 

Lördagen 17 september bjöd 
styrelsen i Logen Lidköping nr 
636 in till Kräftskiva. En årlig 
återkommande begivenhet. 
Logen Lidköping och Logen 

Skövde turas om att vara 
arrangörer. I år hade  
Lidköping övergivit Resville 
kvarn där vi varit många år.  
I år blev det SSW lokaler i 
hamnen, vilket visade sig vara 
ett mycket bra alternativ. 

Klockan  
17 anlände 
medlem-
marna och 
gäster.  
Ett mot-
tagande 
ute i solen, 
där  VO 
Birgitta 
Lundell 
hälsade 

alla välkomna och en somrig 
drink serverades. En klurig och 
rolig tipspromenad hade satts 
upp. Frågorna hade gjorts av 
vår K Ulf Borg. Flest rätt hade 
Ulla-Britt Essgren och Inga-
Maj Andersson. 

Vi samlades sedan i fest-
lokalen som var fint utsmyckat 
med servetter, rönnbär, gir-
langer, lampor och små glitt-
rande kräftor på de vita dukar-
na.  

Välkomstmusik spelades  
av kvällens musikant Claes 
Arvidsson. Claes hade många 
strängar på sin 
lyra med visor, 
schlagers, 
country och 
roliga snaps-
visor. Vi hop-
pas att Claes 
vill komma till 
oss flera gånger 
då han bjöd på musik som vi 
alla kunde sjunga med i. 

Vi startade med Västerbot-
tenpajer som bakats av flitiga 
logesystrar, sedan ställdes dig-
nade fat med vänerkräftor på 
borden. För dem som inte 
kunde äta kräftor serverades 
en smakfull kycklingsallad. 
Det blev genast en festlig 
stämning med sörplande,  
varvat med snapsvisor och  
härliga skratt.  

När alla ätit sig mätta, spel-
ade och sjöng Claes och vi fick 
både lyssna, klappa takten och 

sjunga med. Efter detta servera-
des kaffe med jättegoda  
äppelkakor som Margareta 
Thunberg bakat, nu kunde vi 
också köpa lotter. Det blev 
många glada vinnare när drag-
ningen förrättades av Ulf Borg 
och Sven-Erik Berg. Vi fick mer 
musik av Claes innan kvällens 
korvgubbe Einar  
Savolainen Grön bjöd på korv 
och bröd som han lagt extra 
kärlek på med både lagerblad 
och kryddpeppar. Han fick 
hjälp av Birgitta med servering-
en. 

Kvällen blev sen innan  
Nils-Erik Johansson, O Logen 
Skövde nr 626 tackade för en 
trevlig kväll. 

Logen Skövde tar nu över 
planeringen inför kräftskivan 
2025. Vi i styrelsen riktar ett 
stort tack till er som gjorde 
denna kväll möjlig. 

Vid pennan Connie Grön  
 

Logen Stockholm 

Att på väg till höstens första 
logemöte kunna promenera i 
klänning och kavaj i sommar-
värme var något ovanligt.  

Efter att vi iordningställt 
lilla logesalen konstaterades att 
det måste bli ett kort möte pga. 
lokalproblem.  

Gästerna SLD Einar Savo-
lainen Grön och DD Connie 
Grön infördes i salen och  
mötesförhandlingarna fullfölj-
des. Under Ordens väl utdelade 
O Hans Ögren 25-årsmärke till 
Ingela Folemar och till vår nye 
medlem Jan Fäger. 

Därefter höll Einar Savolai-
nen Grön tal till Ulla Jenneflod 
som varit medlem i Vasa Orden 
i 50 år. Därefter överlämnade 
han 50-årsmärket.  

Ulla Jennerflod får sitt 50-årsmärke av 

Einar Savolainen Grön  
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Mötet avslutades tradi-

tionsenligt med att vi sjöng 
Nationalsången.  

Sedan skyndade vi oss ner 
till Pelarsalen där vi fick lyssna 
till Monika Bring med sin vita 
saxofon och Lena Magnusson 
på både piano och dragspel. 
Dessa två otroligt musikaliska, 
positiva och proffsiga kvinnor 
framförde bl.a. ”Halleluja I love 
her so”, ”Vackra sagor är så 
korta”, ”Leva livet” som ju Lill-
Babs sjöng. Vidare ”The mid-
night sun never sets”, som 
Quincy Jones skrev till Lill-
Babs, ”Födelsedagsvals till 
Mona”, ”Boogie Woogie”, 
Charles Aznavours ”She” och 
”Still crazy after all these  
years” .  

För Ulla Jenneflod, som  
varit medlem i Vasa Orden i 
fantastiska 50 år, framförde de 
”Going home” från filmen 
Local Hero. Inte nog med det, 
Monika Bring har skrivit låten 
”Sista dansen”, som hon också 
spelat in och bl.a. skickat till 
Bill Clinton som ju också spe-
lar saxofon och fick tackbrev 
från Vita Huset. Extranummer 
blev ”Always remember us this 
way” från filmen ”A star is 
born”. Applåderna var många 
och långa och ville aldrig ta 
slut. Stort tack Monika och 
Lena!  

Därefter serverades som 
förrätt Carpaccio med tryffel-
kräm, parmesan, rucola och 
rostade pinjenötter och som 
varmrätt halstrad regnbåge 
med pommes duchesse, vit-
vinsås och isad fänkål, kaffe 
och kaka.  

O Hans Ögren tackade  

Pia Norrman för allt hon gjort 
för Vasa Orden, Logen Mä-
lardrottningen och Logen 
Stockholm, då hon i november 
kommer att flytta till Trollhät-
tan. Connie Grön tackade för 
maten och underhållningen. 
Några gick till baren för att 
avsluta kvällen och en del nöjde 
sig med att åka hem.  

Text: Birgitta Westerlund  
Foto: Ingela Folemar och 

Lennart Elfving  
 

Logen Göteborg  

Logen Göteborg nr 452 
hade logemöte och efterkapitel 
den 27 oktober med totalt 24 
medlemmar och gäster.  

Under logemötet genomför-
des en Ballotering för fem per-
soner, varav två medlemmar 
som önskar dubbelt medlem-
skap, en medlem som begär 
överföring till Logen Göteborg 
samt två nya kandidater. Samt-
liga inröstades. 

Dessutom redovisade  
Nomineringskommittén sitt 
förslag till tjänstemän under 
2025-2026 i den första nomine-
ringen. Under Kontakt Ame-
rika berättade Connie Grön  
på ett inspirerande sätt om hur 
Vilhelm Moberg beskrivit emi-
grationen som började på 1850-
talet och hur vår Orden och 
våra loger så småningom bilda-
des. 

Under efterkapitlet intogs 
en god tvårättersmiddag med 
avslutande kaffe och choklad-
pralin och Connie Grön läste 
upp det tal som  
H.M. Konungen höll på Jubi-
leumsbanketten den 7 septem-
ber. 

Visartisten och poeten  
K.G Malm 
underhöll 
oss med 
visor häm-
tade ur den 
svenska  
visskatten, 
skrivna och 
framförda 
av kända 
svenska trubadurer och vis-
sångare, såsom Evert Taube, 

Stefan Demert, Allan Edvall, 
Dan Andersson m.fl. och berät-
tade anekdoter och historier 
om händelser i deras liv. 

En trevlig eftermiddag och 
kväll med mycket sorl och 
skratt i god Vasa-anda. 

Birgit Hellström 
 

Logen Bråviken  

Logen Bråviken, har tillsam-
mans med andra loger och  
föreningar i W6-lokalen blivit 
uppsagda per halvårsskiftet. 
En arbetsgrupp har därför  
under försommaren jobbat 
med att hitta en ny hemvist. 
Olika alternativ undersöktes 
och till slut fastnade vi för att 
bli ”hyresgäst” i Odd Fellow-
huset i Norrköping där vi fram-
över kommer att ha våra sam-
mankomster och logemöten. 

 
Uppstartsmöte 14 september  

Vår första höstträff, ett s k 
”uppstartsmöte”, utan upp-
ställd loge, hade vi i en mycket 
trevlig lokal på Gymnastik-
gatan i Norrköping. Solen sken 
och vi startade med lite prat 
och bubbel. Vi åt en god ”sen-
sommartallrik” och en utmärkt 
god hembakad (medlems-
bakad) kaka. Lennart Exius 
hade satt ihop en klurig tips-
promenad.  Vi var 33 medlem-
mar och 4 gäster/vänner. En 
glad och trevlig uppstart på 
den nya terminen. 

 
Nya lokalen 12 oktober  

Vid vårt första möte i våra nya 
lokaler i Odd blev det mycket 
nytt att smälta för de som inte 
varit i lokalerna tidigare. Vi 
startade med ”uppställd loge”  
i ordenssalen med sedvanliga 
förhandlingar.  

Vi hade även förmånen av 
att ha fått in en ansökan om 
medlemskap och hade alltså 
ballotering, där den sökande 
självklart blev godkänd.  

Det blev ett ganska långt 
logemöte, men sedan väntade 
maten en trappa ner i Bankett-
salen och med en för oss ny  
restauratör. Underhållningen 
bestod, passande nog, av ett 
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föredrag om Odd Fellow-
husets historia samt om de  
närliggande omgivningarna. 
Föredragshållare var vår loge-
broder Lennart Exius. Vi var  
38 medlemmar och två gäster 
från annan loge. Nu ser vi fram 
emot vårt ”högtidsmöte” den  
9 november. 

Författare: Kerstin  Exius, K 
 

Logen Stockholm 

Till vacker musik, spelad av vår 
medlem Berit Ahlquist, intog vi 
våra platser i lilla logesalen den 
25 oktober. 

O Hans Ögren öppnade  
mötet och hälsade oss alla  
29 medlemmar välkomna till 
detta möte utan uppställd loge,  
speciellt FFDO Håkan Holm-
gren, som är tillbaka efter en 
tid av ohälsa. Håkan ska, vid 
efterkapitlet, berätta om 
svensken Erik Janssons liv och 
leverne, utvandringen och upp-
byggnaden av  Bishop Hill i 
USA. 

Nomineringskommitténs 
ordförande, Leif Sahlman fick 
ordet och redogjorde för läget 
på tjänstemannasidan till nästa 
termin. O Hans, VO Sylvie 
Köönverk, KL Birgitta Wester-
lund  lämnar sina poster.  
Diskussioner tog vid. Utan  
ordförande kan man inte driva 
en loge. Vi uppmanades tänka 
till och lämna förslag till nomi-
neringskommittén. 

Därefter fick vi en intressant 
uppfräschning av våra kun-
skaper i amerikansk historia.  
O Hans berättade om hur USA 
kom till och VO Sylvie kom-
pletterade med dagens situa-
tion och det kommande presi-
dentvalet.  

FDO Pia Norrman, som  
flyttar från Stockholm, erhöll 
en låda fin choklad. Vi önskar 
lycka till och hoppas att hon 
snart kommer på besök. 

Vi avslutade med att sjunga 
Nationalsången. 

Därefter samlades vi till en 
måltid bestående av en grav-
laxtartar på kavring som förrätt 
och som huvudrätt rödvins-
brässerad oxkind med bacon/

champinjonfräs samt rödvins-
sås. Smakade alldeles förträff-
ligt! 

Nu väntade vi alla med 
spänning på Håkans föredrag 
om Erik Jansson 
och Bishop Hill. 
Med bildvisning 
och berättelser 
fick vi lära oss 
historien bakom 
utvandringen, 
uppbyggandet av Bishop Hill 
samt möta ättlingar till de som 
var med på tiden då kolonin 
anlades. 

År 1846 utvandrade Janson-
iterna till Amerika och grun-
dade staden Bishop Hill. Jan-
soniterna var en religiös sekt 
ledd av den karismatiske ledare 
Erik Jansson. Sekten, som  
under sin ledare, lämnade  
Sverige efter att blivit  
jagade av prästerskapet och 
myndigheterna för sina brott 
mot konventikelplakatet. 

Bishop Hill är en liten by 
med ett par hundra invånare 
som ligger i delstaten Illinois  
i USA, cirka 20 mil väster om 
Chicago. Bosättarna i denna 
svenska koloni var den första 
stora organiserade svenska  
utvandrargruppen och utgjorde 
starten på den stora svenska 
emigrationen till Nordamerika. 
I kolonin bodde till att börja 
med bara erik-jansare. Den var 
ett kooperativt samhälle med 
egendomsgemenskap, men  
utvecklade sig snart till ett all-
sidigt samhälle med kyrka,  
hotell, skola, smedja, vagn-
makeri, kvarnar med mera. 

I dagens Bishop Hill finns 
flera byggnader kvar från  
kolonins dagar, och man vårdar 
aktivt minnet av kolonin och 
det svenska arvet. Ett stort an-
tal ättlingar till utvandrarna 
finns i området. 

Efter föreläsningen avslut-
ade Håkan med att visa en film-
atiserad berättelse där vi fick 
möta människor som tog det 
modiga beslutet att med veder-
mödor lämna fosterlandet för 
en resa över det stora havet till 
ett nytt okänt land. Filmen var 

gjord av Alfta sockens hem-
bygdsförening. 

Tack Håkan för en mycket 
spännande och tänkvärd be-
rättelse! 

Efteråt samlades några  
logesyskon i baren medan 
andra valde att ta sig hemåt. 

Text: Håkan Holmgren,  
Greta Ögren och Maria Nihlén  

Bild: internet 
 

Fyra Vasavänner  

Varje höst, samlas en grupp 
amerikanska släktforskare i 
Salt Lake City, Utah, för att 
under en vecka forska på sina 
svenska rötter. Dessutom lär  
de känna varandra och dela 
forskningserfarenheter.  

Arrangör är Swenson  
Swedish Immigration  
Research Center i Augustana 
College, Rock Island, Illinois. 
Omkring 50-60 deltagare samt 
fyra svenska ledare deltar varje 
år. 

Undertecknad deltar sedan 
10 år tillbaka då släktforskning 
och emigrationen är ett stort 
intresse för mig. I år hade jag 
på mig Vasa-märket synligt på 
mina kläder. Det gjorde att jag 
fick frågor från deltagarna om 
vad märket symboliserade. 
Dessutom var tre av deltagarna 
med i Vasa Orden av Amerika  
i USA. Kul och trevligt att vi 
även fick Vasa Orden av  
Amerika som ett gemensamt 
intresse. 
 

Eric Nelson ÅSA 2019 

Eric Nelson, chef för the  
National Nordic Museum i 
Seattle i 16 år, gick i pension 

Från vänster: Charlotte Börjesson, (Logen 

Göteborg nr 452), Lillian More (Lodge 

Phoenix No. 677, Arizona - Vice Grand 

Secretary), Keirsten Anderson (Lodge Phoe-

nix No. 677, Arizona) och Carol Traxler  

(Lodge Drott No 168, Washington DC -  

Logen Göteborgs vänloge). 
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Vasa Orden av Amerika 
En svensk-amerikansk vänskaps-  

och kulturorganisation 

 
Distriktslogen Norra Sverige nr 19 
Distriktslogen Södra Sverige nr 20     

 
Inbjuder till 

Vasakväll 29 maj 2025 
och 

Distriktsmöte 30-31 maj 2025 

Stora Torget 1, 341 30 Ljungby 
 

Hjärtligt välkommen hälsar 
Exekutiva Råden 

under september i år. Eric  
har genom åren haft nära sam-
arbete med de nordiska  
länders nationella museum  
och även fått utmärkelser för 
sina fina insatser. 

När Erik nu gick i pension, 
ordnades det en ”Erics-gata” i 
Norden till hans ära. Nordiska 
museet i Stockholm var det 
museum som Eric bjöd in 
några vänner och nordiska  
affärsbekanta till honom,  
för att vara med att fira hans 
pensionering. 

Erik Gustavson, Logen 
Karlstad nr 632, Eva Eriksson, 
före detta landshövding i 
Värmland och Charlotte  
Börjesson, Distriktskultur-
ledare, DL19 (undertecknad) 
var inbjudna och närvarade. 

Kvällen bjöd på många 
underhållande och uppskat-
tade tal och olika variationer 
av snittar.  

Charlotte Börjesson och Eric Nelson 

Elinor och Erik Gustavson med familj samt Eva Eriksson 

Eric är väldigt stolt över 
sin utnämning till Årets 
Svensk-Amerikan. Han kom-
mer förmodligen få många 
uppdrag som föreläsare nu när 
han gått i pension. Det ska bli 
intressant att följa hans pen-
sionärsliv fram över. 

I Vasa Kärven 2019-3 finns 
artikeln om Eric Nelsons  
firandet av Årets Svensk  
Amerikan. 

Vid pennan: 
Charlotte Börjesson  

Distriktskulturledare, DL19 
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Bilder från Högtidsmötet: Charlotte Börjesson 

Bilder från Börsen: Agneta Dellefors och Eva Wistemar  

Bilder från Logen Göteborgs 100-årsjubileum 
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Manusstopp: 1 februari 2025  

Manus (Word format), gärna med foton (jpeg) som inte är  
inbakade i texten utan separata filer, skickas till redaktören:  
Pia Norrman, Albertsvägen 2A,  461 57 Trollhättan eller  
piabromma@gmail.com  (Logen Göteborg nr 452) 
Redaktionskommitté: Greta Öhgren (Logen Stockholm nr 589) 
Birgit Hellström (Logen Knallen nr 745) 
Ansvarig utgivare: DM Maggie Ahlin Thelin (Logen Bråviken nr 751) 

Distriktslogen Norra Sverige nr 19 vill tacka alla 
medlemmar i våra loger för gott samarbete och för 

allt gott ni gör i era loger. 
 

Vi önskar er en riktigt  
GOD Jul och ett GOTT NYTT ÅR 2025 

 
EXEKUTIVA RÅDET 

Maggie Ahlin Thelin. Ann-Sara Liljebladh 
Birgit Hellström. Charlotte Börjesson 

Roger Axelsson. Per Wingren 

Vasa syskonen i Logen Bråviken nr 751 
önskar alla  

en riktigt God Jul och Gott Nytt År! 
 


